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Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget 

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi-, og Forsyningsudvalget har i brev af 22. august stillet mig følgende 

spørgsmål 487 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Peter Skaarup (DD). 

 

Spørgsmål 487 

Kan ministeren forklare, hvordan det kunne gå så galt, at ca. 100 unge mennesker 

med adfærdsvanskeligheder tilsyneladende fik varmechecken uberettiget, hvilket 

førte til, at de brugte de 6.000 kr. på stoffer osv.? Kan ministeren forklare, hvordan 

og hvorfor regeringen har tilladt et sådan pengespild? 

 

Der henvises til artiklen »Skandalen vokser: Varmechecks brugt på stoffer og spil«, 

fra ekstrabladet.dk, den 20. august 2022. 

 

Svar 

Jeg har forelagt Energistyrelsen spørgsmålet, der oplyser følgende: 

 

”Retten til varmecheck er beskrevet i Lov om engangstilskud til husstande med lav 

indkomst og varmekilder omfattet af ekstraordinære prisstigninger i fyringssæsonen 

2021/2022. Det fremgår af § 2 at engangstilskuddet ydes til den ældste i en hus-

stand, der opfylder betingelserne i §§ 3 og 4. Det betyder, at beboere på døgninsti-

tutioner pr. 1. januar 2022, hvor der er i BBR er registreret en berettiget varmekilde 

1. januar 2022, og beboerne har en indkomst under indkomstgrænse, vil have ret til 

varmechecken. Der er derfor ikke tale om uberettigede modtagere i lovens for-

stand. Der tages ikke i loven hensyn til en persons sociale forhold eller beskæfti-

gelse.” 

 

Hertil bemærkes, at varmechecken er en målrettet økonomisk hjælp til de hus-

stande, som var hårdest ramt af høje energipriser sidste vinter. Det står jeg ved, og 

dem er jeg glad for, at vi har hjulpet. Det har været et vigtigt hensyn, at udbetaling 

af varmechecken kunne ske hurtigst muligt. Derfor blev det besluttet, at udbetalin-

gen skulle ske automatisk og baseret på tilgængelige datakilder.  

 

Når det er sagt, så ærgrer det mig naturligvis at læse om den anvendelse af mid-

lerne, som beskrives i artiklen. 

 

Med venlig hilsen  

Offentligt
KEF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 487
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